

Yaoundé, -----

Circular No. 06/21 /MINESEC/SEESEN/SG/DGSE/DTVSE/DTT/DFMR of 21 MARS 2021
laying down conditions and modalities to grant the State financial subvention to private
education organizations, private secondary schools and teacher training colleges.

THE MINISTER OF SECONDARY EDUCATION

TO

- Regional Delegates
- SENAT and SEDUC
- Proprietors

In accordance with provisions of Law No.2004/022 of 22 July 2004 regulating the organization and functioning of Private Education in Cameroon and Decree No. 2008/3043/PM of 15 December 2008, stating modalities for the functioning of Private Education in Cameroon, the State grants financial subvention to private education organizations, private secondary schools and teacher training colleges.

This Circular states conditions and modalities for the granting of the said subvention which is intended to:

- enable the supplementary payment of salaries of administrative staff and permanent teachers;
- encourage schools with best results;
- the capacity building of staff;
- strengthening the financial and infrastructural capacities of schools in difficulty or located in priority education areas.

For equity and efficiency in the distribution of the State subvention to Private Education the following eligibility criteria will henceforth be implemented. Thus, applicants must:

- have a minimum of 10 students for teacher training colleges, 50 students for technical and vocational secondary schools and 100 students for general secondary schools;
- have qualified teachers recruited on contract basis;
- have paid SEDUC and FENASSCO shares;
- have regularly transmitted to the hierarchy periodic documents as well as all the informations needed.

The application file for subvention of a Private Education Organization must contain the following documents:

- A stamped application at the current rate;
- A bank statement of the Organization for the current year;
- An expenditure account of the previous year's subvention.

The application for a subvention from a private secondary school must include the following documents:

- a stamped application at the current rate;
- a certified true copy of the matriculation certificate;
- certified true copies of the creation, opening and possibly extension Orders;
- a receipt for the payment of dues to the education secretariat;
- a payment receipt of FENASSCO shares;
- A bank statement for the current year;
- An employment account of the previous year's subvention;
- a certificate of submission (APS) issued by the services of the National Social Insurance Fund (NSIF);
- an attestation of payment of withholding taxes issued by the competent taxation services;
- an insurance certificate covering the civil liability of the institution subscribed with an approved company;
- a nominative list of personnel with teaching authorization of permanent teachers of the school;
- a pass from the Regional Delegate of Secondary Education to prove the good administrative, educational and financial management of the school.

The file thus constituted, shall be deposited in the various Regional Delegations of the Ministry of Secondary Education, no later than 30th April of the current year.

Incomplete applications will be rejected while late applications will not be accepted.

I look forward to a full implementation of the instructions stated in this Circular.

The Minister of Secondary Education

CC:

- SPM/ATCR
- SEESEN/SG/IGS
- MINFI
- DGSE/DTVSE/DTT/DFMR/DLA
- RECORDS/ARCHIVES.



Nalova Lyonga Ph.D

CIRCULAIRE N° 006/21 /MINESEC/SEESN/SG/DESG/DESTP/DEN/DRFM. 24 MARS 2021

Relative aux conditions et modalités d'octroi de la subvention financière de l'Etat aux Organisations et aux établissements scolaires ou de formation privés d'Enseignement Secondaire et Normal.

LE MINISTRE DES ENSEIGNEMENTS SECONDAIRES

A

MESDAMES ET MESSIEURS :

- ✓ **LES DELEGUES REGIONAUX**
- ✓ **LES SECRETAIRES NATIONAUX (SENAT)**
- ✓ **LES SECRETAIRES A L'EDUCATION (SEDUC)**
- ✓ **LES FONDATEURS**

En application des dispositions de la loi n°2004/022 du 22 juillet 2004 fixant les règles relatives à l'organisation et au fonctionnement de l'Enseignement Privé au Cameroun et du décret n° 2008/3045/PM du 15 décembre 2008 fixant les modalités d'organisation et de fonctionnement de l'Enseignement Privé au Cameroun, l'Etat octroie aux Organisations et aux établissements scolaires ou de formation privés d'Enseignement Secondaire et Normal une subvention annuelle.

La présente circulaire a pour objet de définir les conditions d'éligibilité et les modalités d'octroi de cette subvention.

Ladite subvention est destinée :

- au paiement du complément des salaires des personnels administratifs et enseignants permanents ;
- à l'encouragement des établissements scolaires performants ;
- à la formation initiale et continue des personnels ;
- au renforcement des capacités financières et infrastructurelles des établissements en difficulté ou situés en zones d'éducation prioritaires.

Pour un souci d'équité et d'efficacité dans l'attribution de la subvention de l'Etat à l'Enseignement Privé, il sera désormais tenu compte des critères d'éligibilité suivants :

- avoir un minimum de 10 élèves-maitres pour les établissements de l'Enseignement Normal, 50 élèves pour les établissements de l'Enseignement Secondaire Technique et Professionnel et 100 élèves pour les établissements de l'Enseignement Secondaire Général ;
- disposer des enseignants qualifiés et recrutés sur la base de contrats de travail ;
- avoir payé les quotes-parts SEDUC et FENASSCO ;

- avoir régulièrement transmis à la hiérarchie les documents périodiques ainsi que toutes les informations exigées.

Le dossier de demande de la subvention d'une Organisation de l'Enseignement Privé doit comporter les pièces suivantes :

- Une demande timbrée au tarif en vigueur ;
- Un relevé d'identité bancaire de l'Organisation pour l'année en cours ;
- Un compte d'emploi de la subvention de l'année précédente.

Le dossier de demande de subvention d'un établissement scolaire ou de formation privé doit comporter les pièces suivantes :

- une demande timbrée au tarif en vigueur ;
- une copie certifiée conforme de l'attestation d'immatriculation ;
- des copies certifiées conformes des arrêtés de création, d'ouverture et éventuellement d'extension ;
- un reçu de paiement des cotisations dues au Secrétariat à l'Education ;
- un reçu de versement des quotes-parts FENASSCO ;
- un relevé d'identité bancaire de l'année en cours ;
- un compte d'emploi de la subvention de l'année précédente ;
- une attestation pour soumission (APS) délivrée par les services de la Caisse Nationale de Prévoyance Sociale(CNPS) ;
- une attestation de versement des retenues fiscales délivrée par les services compétents des impôts ;
- une attestation d'assurance couvrant la responsabilité civile de l'établissement scolaire souscrite auprès d'une société d'assurance agréée ;
- une liste nominative des personnels assortie des autorisations d'enseigner des enseignants permanents exerçant dans l'établissement ;
- un avis du Délégué Régional des Enseignements Secondaires attestant la bonne gestion administrative, pédagogique et financière de l'établissement scolaire.

Le dossier ainsi constitué est déposé auprès des Délégations Régionales des Enseignements Secondaires territorialement compétentes pour transmission au plus tard le 30 avril 2021, le cachet du courrier faisant foi.

Tout dossier incomplet ou en retard sera rejeté.

Je tiens la main haute au respect des dispositions de la présente circulaire.

Le Ministre des Enseignements Secondaires,

Ampliations :

- SPM : ATCR
- SEESN/SG/IGS
- DESG/DESTP/DEN/DRFM/DAJ
- INTERESSES
- CHRONO/ARCHIVES.

